

制冷与热泵产品的能效标准研究 和循环热力学完善度的分析

Analysis on Energy Efficiency Standards and
Thermodynamic Perfectibility for Products of
Refrigeration and Heat Pump

马一太 田 华 刘春涛 等 著
袁秋霞 张泽英 凌 泓



科学出版社

制冷与热泵产品的能效标准研究 和循环热力学完善度的分析

**Analysis on Energy Efficiency Standards and
Thermodynamic Perfectibility for Products of
Refrigeration and Heat Pump**

马一太 田 华 刘春涛 等 著
袁秋霞 张泽英 凌 泓

国家科技支撑计划资助课题(2006BAK04A22)资助出版

科 学 出 版 社

北 京

内 容 简 介

本书作者长期从事制冷、空调与热泵产品的节能与能效标准研究以及能效标准的制定工作,本书提出了一种新的关于制冷、空调与热泵产品能效及能效标准的评价体系——热力学完善度,并对产品能效标准的一致性进行了探讨。

全书共分8章:第1章是绪论,介绍国内外制冷、空调与热泵产品的能效及其他相关标准;第2~4章是热力学完善度的基本原理和分析计算方法;第5~7章是热力学完善度在相关产品的应用与分析;第8章用热力学完善度的分析方法对我国制冷、空调与热泵产品能效标准的走向提出预测。

本书可供从事制冷、空调与热泵产品设计、生产及相关各级标准制定的技术人员阅读,也可作为高等工科院校制冷、空调、低温等专业本科生、研究生的教学参考书,还可供有关专业的教师和从事能源与节能工作的科技人员参考。

图书在版编目(CIP)数据

制冷与热泵产品的能效标准研究和循环热力学完善度的分析=Analysis on Energy Efficiency Standards and Thermodynamic Perfectibility for Products of Refrigeration and Heat Pump/马一太等著. —北京:科学出版社, 2012

ISBN 978-7-03-032660-7

I. ①制… II. ①马… III. ①制冷系统-能效比②热泵系统-能效比
③制冷系统-热力学循环④热泵系统-热力学循环 IV. ①TB657

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2011)第 222689 号

责任编辑:裴 育 / 责任校对:张 林
责任印制:赵 博 / 封面设计:耕者设计工作室

科 学 出 版 社 出 版

北京东黄城根北街 16 号

邮政编码:100717

<http://www.sciencep.com>

源海印刷有限责任公司 印刷

科学出版社发行 各地新华书店经销

*

2012 年 1 月第 一 版 开本:B5(720×1000)

2012 年 1 月第一次印刷 印张:12

字数:213 000

定价:48.00 元

(如有印装质量问题,我社负责调换)

前 言

近年来,随着我国国民经济的快速发展,在工业、商业、民用等范围的制冷、空调与热泵产品的应用越来越多,所消耗的电能也越来越多。中国已经是制冷、空调工业的制造大国和使用大国,无论是设备装机容量,还是制造或使用的品种,中国都已位居世界前列。制冷、空调技术提高了人们的生活质量,尤其是各种热泵装置,通过消耗少量的高质能量,将地热、太阳能、生活污水、工业余热等可再生能源开采利用,减少了化石能源的消耗。我国通过学习国际上发达国家的先进经验,制定了制冷、空调与热泵产品的能效标准,对于提高制冷、空调与热泵产品的能效水平,节约能源和减少环境污染起到了重要作用。因此,通过制定合理的制冷、空调和热泵产品的能效标准,实行能效标识制度,对于推动合理用能,推动社会可持续发展,建设低碳社会有重要的意义。

近 20 年来,我国逐步开展了能效标准和能效标识的研究工作,现在已经制定的关于制冷、空调与热泵产品的能效标准有,电冰箱、房间空调器、单元式空调机、冷水机组、转速可控型房间空调器、多联式空调(热泵)机组等;而对水源热泵、热泵热水机、制冷陈列柜等产品的能效等级标准也在制定中。但是目前我国已制定的能效标准的数据大多来源于国外的经验和现有产品的数据分析,缺少理论支撑。此外,各种制冷与热泵产品相应建立了不同的性能评价指标,缺乏多种评价指标进行比较的基础平台。因此,本书提出将热力学完善度作为制定相关产品能效标准的限定值、节能值和能效等级的依据。

作者长期从事我国制冷、空调与热泵产品的能效标准的制定工作,总结出了热力学完善度的基本原理和计算方法,并将其应用到实际的标准制定中。热力学完善度可以作为指导我国制定与修订制冷、空调与热泵产品能效标准的依据。

热力学完善度可以将不同制冷、空调设备统一在一个基准上进行比较分析,而且热力学完善度是热力学第二定律效率,它反映的是设备偏离理想状态的程度,此参数可以帮助分析设备提高性能的空间和努力方向,进而提高我国制冷、空调设备水平,提高我国制冷、空调设备的竞争力。

本书首先详细介绍了热力学完善度的一般原理,包括理论基础、计算方法、特点和意义,以及影响因素等;其次对我国家用电冰箱、房间空调器、单元式空调机及冷水机组等制冷、空调与热泵产品现有的能效标准进行了热力学完善度分析。研究表明,家用电冰箱压缩机的热力学完善度为 0.2~0.34,房间空调器的热力学完善度为 0.2~0.3,而单元式空调机的热力学完善度为 0.15~0.23,现有冷水

机组以及正在制定的水源热泵的能效标准的热力学完善度为 0.3~0.5。通过理论分析和数据统计,得出空气源热泵热水机的能效标准介于空气-空气系统和水-水系统之间,约为 0.25~0.33。书中还对空气-空气系统与水-水系统的一致性,以及 SEER 和 IPLV 在热力学完善度方面的一致性问题进行探讨和研究。

在本书的撰写过程中,田华负责第 2、3 章的撰写,刘春涛负责第 1、5 章的撰写,刘忠彦负责第 4 章的撰写,袁秋霞、李晓凤负责第 6、7 章的撰写,赵丽负责第 8 章的撰写,张泽英、凌泓、郭光莹等负责资料收集与整理工作,马一太负责统稿工作。西安交通大学刘志刚教授对书稿进行了审阅,并提出了宝贵的修改意见,在此谨致谢意。

本书的出版得到国家科技支撑计划资助课题(2006BAK04A22)的资助。在本书的撰写过程中,得到了中国制冷学会、中国制冷空调工业协会、中国标准化研究院、合肥通用机械研究院以及国内外各制冷、空调生产企业的大力支持,在此一并表示感谢。

由于作者能力所限,或收集的资料不够广泛,书中难免存在不妥之处,还望广大读者能给予批评指正。

作 者

2011 年 7 月

Preface

In recent years, with the rapid development of China's national economy, the application of refrigeration, air conditioning and heat pump products is becoming more and more extensive in the industrial, commercial, civil and other fields. Therefore, the consumption of electrical energy is increasing rapidly. China has been a leading power of manufacture and usage in the refrigeration and air conditioning industry. And China has come up the top in the world either for the installed capacity or the variety of manufacture and usage. The refrigeration and air condition technique improve people's quality of life, especially various heat pump instruments which reduce the consumption of fossil energy by consuming a small number of high quality energy to utilize the renewable energy, such as geothermal energy, solar energy, domestic sewage and industrial waste heat. Our country has established the energy efficiency standards for refrigeration, air condition and heat pump products with the advanced experience of developed countries, which play an important role in improving the energy efficiency standards of refrigeration, air conditioning and heat pump products, also in energy saving and reducing the pollution of environment. Therefore, it is of great significance in promoting the proper usage of energy and the sustainable development of society, and constructing low carbon society by formulating rational energy efficiency standard and energy efficiency label for refrigeration, air conditioning and heat pump products.

In the recently twenty years, China has been gradually developing the research work for energy efficiency standards and labels. And the energy efficiency standards about the refrigeration and air condition products includes: refrigerator, room air conditioner, unitary air conditioner, water chiller, variable speed air conditioner, multi-connected air conditioning (heat pump) unit have been established; and the energy efficiency standards about water source heat pump, heat pump water heater and refrigerated display cabinets are being formulated. However, the most part of the data of the established energy efficiency standards are based on the abroad experience and the data analysis of existing products, which is lack of theory support. In addition, different performance evaluation

indexes have been established for various refrigeration and heat pump products, which is lack of foundation platform to compare different evaluation indexes. Therefore, the thermodynamic perfectibility is presented as the basic standard for formulating the limitations, energy saving values and energy efficiency grades of the relevant products.

The author generalizes the fundamental principle and calculating method of the thermodynamic perfectibility and put it into the actual standards formulation in the process of engaging in establishing China's energy efficiency standards of refrigeration, air conditioning and heat pump for a long period. The thermodynamic perfectibility can be set as the basis to guide our country to establish and revise the energy efficiency standards of refrigeration, air conditioning and heat pump products.

Thermodynamic perfectibility provides a comparative basis for different types of refrigeration and air conditioning equipment. It is the Second Law of Thermodynamics efficiency, which reflects the degrees of the practical state deviating from the ideal state. This parameter represents the room for improving equipment efficiency, which can enhance the efficiency and competitiveness of refrigeration and air conditioning equipment of our country.

This manuscript covers the details of the general principle of thermodynamic perfectibility, which concludes theoretical fundamental, calculating method, characteristic and significance and influencing factors and so on. Then it carries out an analysis of thermodynamic perfectibility for the existing energy efficiency standards, such as household refrigerator, room air conditioner, unitary air conditioner and water chiller and so on. The results show that the thermodynamic perfectibility value of the household refrigerator compressor is $0.2 \sim 0.34$, and that of the room air conditioner is $0.2 \sim 0.3$, moreover, that of the unitary air conditioner is $0.15 \sim 0.23$, and that of the existing water chiller and the being established energy efficiency standards of water source heat pump is $0.3 \sim 0.5$. By theoretical analysis and data statistics, it comes out that the energy efficiency standard of the air source heat pump water heater is between that of the air-air system and water-water system, which is about $0.25 \sim 0.33$. Finally, it presents the discussion and studies for the coherence of air-air system and water-water system, and that of the SEER and IPLV in term of thermodynamic perfectibility.

During the writing of this manuscript, Hua Tian is in responsible for drafting Chapters 2 and 3; Chuntao Liu for Chapters 1 and 5; Zhongyan Liu for

Chapter 4; Qiuxia Yuan and Xiaofeng Li for Chapters 6 and 7; Li Zhao for Chapter 8; Zeying Zhang, Hong Ling and Guangying Guo et al. are responsible for data collecting and reduction; and Yitai Ma is in charge of unifying the whole manuscript. I will like to express thanks to Prof. Zhigang Liu, from Xi'an Jiaotong University for the review and some valuable comments to this manuscript.

This manuscript is published with the help of Project 2006BAK04A22 supported by National Sciences & Technology Supporting Program of China. My thanks are also presented to Chinese Association of Refrigeration, China Refrigeration and Air-conditioning Industry Association, China National Institute of Standardization, Hefei General Machinery Research Institute, and the domestic and international refrigeration and air conditioning enterprises, who have given great support in the writing process.

Because of the limitation of my knowledge and capability and the data collecting being not extensive enough, it is hard to avoid the mistakes for the details and the data in this manuscript. The author is cordial that the general readers can give comments and correction.

Authors

July, 2011

符号表及缩写

APF	全年性能系数(annual performance factor)
COP	热泵的制热性能系数(coefficient of performance)
COP _C	卡诺循环的制热性能系数
COP _R	实际产品的制热性能系数
CSTE	制冷季节耗电量(cooling seasonal total energy)
CSTL	制冷季节总负荷(cooling seasonal total load)
EEl	能源效率指数(energy efficiency index)
EER	制冷机的制冷能效比(energy efficiency ratio)
EER _C	卡诺循环的制冷能效比
EER _R	实际产品的制冷能效比
HSTE	制热季节耗电量(heating seasonal total energy)
HSTL	制热季节总负荷(heating seasonal total load)
IEER	综合能效比(integrated energy efficiency ratio)
IPLV	综合部分负荷系数(integrated part load value)
MEPS	最低能效标准(minimum energy performance standard)
Q_0	制冷机或热泵产品所输出的冷量
Q_k	制冷机或热泵产品所输出的热量
SEER	季节能效比(seasonal energy efficiency ratio)
SHPF	制热季节能效比(seasonal heating performance factor)
W	制冷机或热泵产品输入的电功
η	热力学完善度(thermodynamic perfectibility)

目 录

前言

符号表及缩写

第 1 章 绪论	1
1.1 当前能源形势及各国应对措施	1
1.1.1 世界能源形势及应对措施	1
1.1.2 我国的能源现状	4
1.2 制冷、空调产品对能源和环境的影响	5
1.2.1 制冷、空调产品能效对能源的影响	5
1.2.2 制冷剂的使用对环境的影响	7
1.3 制冷与热泵产品的分类及其能源效率的定义	8
1.3.1 制冷与热泵产品的分类	8
1.3.2 制冷与热泵产品的能源效率	12
1.3.3 关于 EER 和 COP 的相关考证	15
1.4 能效标准和标识——提高能源效率的强有力工具	16
1.4.1 能效标准和标识的基本概念	17
1.4.2 能效标准和标识在节能减排中的重要作用	21
1.4.3 国外能效标准和标识制度的实施状况及发展	21
1.5 我国制冷与热泵产品能效标准和标识制度发展现状	29
1.5.1 能效标准和标识发展概况	30
1.5.2 能效标准和标识带来的社会经济效益	32
1.5.3 我国与其他国家能效标准和标识之间的对比	33
1.6 分析和讨论	35
参考文献	36
第 2 章 热力学完善度的理论基础	41
2.1 热力学第一定律和热效率	41
2.2 逆向卡诺循环与逆向劳伦兹循环	42
2.2.1 逆向卡诺循环	42
2.2.2 逆向劳伦兹循环	43
2.3 热力学第二定律和循环的第二定律效率	45
2.4 有限时间热力学的启发	47
2.4.1 有限时间热力学简介	47

2.4.2	有限时间热力学循环的热力学完善度	49
2.4.3	有限时间热力学循环的热力学完善度算例	50
2.4.4	构造新的小温差逆 CA 循环的思路	51
2.5	热力学完善度与炯效率	53
2.5.1	炯概念的历史溯源与演变	53
2.5.2	炯的定义及计算	54
2.5.3	炯平衡式与炯效率	55
2.5.4	热力学完善度与炯效率的等价性	56
2.6	小结	57
	参考文献	57
第3章	热力学完善度的一般原理	58
3.1	实际蒸气压缩制冷循环的分析	58
3.2	热力学完善度的计算方法	59
3.2.1	逆卡诺循环高低温热源温度	59
3.2.2	制冷工况热力学完善度	59
3.2.3	制热工况热力学完善度	59
3.3	热力学完善度的特性	60
3.4	热力学完善度的应用实例	62
3.5	问题讨论	64
3.6	小结	65
	参考文献	65
第4章	影响热力学完善度的因素	66
4.1	循环的不可逆性分析	66
4.2	传热温差的影响	67
4.3	电动压缩机的效率	68
4.3.1	电动机和压缩机的效率	68
4.3.2	压缩机的效率	74
4.3.3	关于“双高效”	85
4.4	小结	88
	参考文献	88
第5章	制冷与热泵产品的热力学完善度分析	90
5.1	冷水机组	90
5.1.1	现行冷水机组相关标准概述	90
5.1.2	GB/T18430.1—2007 与 AHRI550/590—2003 测试工况的对比分析	91
5.1.3	GB19577—2004 与 ASHRAE90.1 能效要求的对比分析	92
5.1.4	GB19577—2004 的热力学完善度分析	93

5.1.5 我国冷水机组能效水平现状分析	94
5.1.6 新冷水机组能效标准的构想	97
5.2 水源热泵机组	101
5.2.1 水源热泵机组的定义	101
5.2.2 现行水源热泵机组相关标准概述	102
5.2.3 GB/T19409—2003 与 ISO13256 测试工况的对比分析	104
5.2.4 GB/T19409—2003 与 ASHRAE90.1 能效要求的对比分析	105
5.2.5 水源热泵机组最低能效要求的热力学完善度分析	107
5.2.6 我国水源热泵机组能效水平现状分析	108
5.2.7 水源热泵机组能效标准建立的理论分析	112
5.2.8 高温水源热泵机组能效要求的热力学完善度分析	116
5.3 电冰箱热力学完善度的分析	117
5.4 房间空调器热力学完善度分析	120
5.4.1 房间空调器及其能效标准介绍	120
5.4.2 房间空调器热力学完善度	122
5.4.3 房间空调器市场及其热力学完善度	124
5.4.4 各国房间空调器标准对比	125
5.4.5 未来房间空调器 EER _k 标准的预测	127
5.5 单元式空调机热力学完善度分析	127
5.6 热泵热水机热力学完善度分析	129
5.6.1 热泵热水机的介绍	129
5.6.2 热泵热水机国内外相关能效标准	130
5.6.3 热泵热水机能效现状分析	131
5.6.4 热泵热水机的热力学完善度分析	132
5.7 小结	135
参考文献	135
第 6 章 SEER 和 IPLV 的热力学完善度	139
6.1 SEER 的介绍	139
6.1.1 SEER 的由来和发展	139
6.1.2 SEER 的定义	139
6.2 IPLV 的介绍	140
6.2.1 IPLV 的由来和发展	140
6.2.2 IPLV 的定义	141
6.2.3 IEER 的介绍	144
6.2.4 IEER 和 IPLV 的区别	145
6.3 SEER 和 IPLV 的相同点	147

6.4 SEER、IPLV 和 IEER 的热力学完善度定义	149
6.4.1 转速可控型房间空气调节器理想 SEER _C	149
6.4.2 多联式空调(热泵)机组理想 IPLV _C	150
6.4.3 冷水机组理想 IPLV _C	151
6.4.4 商用和工业用单元式空调机理想 IEER _C	152
6.5 提高 SEER 和 IPLV 的措施	153
6.6 小结	153
参考文献	153
第 7 章 水-水空调系统与空气-空气空调系统的一致性分析	155
7.1 水-水空调系统与空气-空气空调系统循环方式的等效性分析	155
7.2 不同空调产品标准的热力学完善度分析	156
7.2.1 空调系统理想循环 EER _C 的确定	156
7.2.2 空调系统的热力学完善度计算	157
7.2.3 各种空调产品能效标准的能效水平比较	157
7.2.4 讨论	161
7.3 小结	162
参考文献	162
第 8 章 制冷与热泵产品能效标准的当前形势与发展趋势	164
8.1 我国节能减排的形势依然严峻	164
8.2 制冷与热泵产品的能效标准还不够普及	164
8.3 制冷与热泵产品的制热系数能源效率的研究亟待加强	165
8.4 大多数制冷与热泵能效标准水平还有待提高	166
8.5 能效标准测试工况将从名义工况发展到季节性能	167
参考文献	167
后记	169

Contents

Preface

Symbols and Abbreviations

Chapter 1 Introduction	1
1.1 Current Energy Situation and Countermeasures	1
1.1.1 International Current Energy Situation and Countermeasures	1
1.1.2 Current Energy Situation in China	4
1.2 Effect of Air Conditioning and Refrigeration Equipment on Energy and Environment	5
1.2.1 Effect of Air Conditioning and Refrigeration Equipment Energy Efficiency on Energy	5
1.2.2 Effect of Refrigerants on Environment	7
1.3 Classification of Refrigeration and Heat Pump Products and Definitions of Their Energy Efficiency	8
1.3.1 Classification of Refrigeration and Heat Pump Products	8
1.3.2 Energy Efficiency of Refrigeration and Heat Pump Products	12
1.3.3 Textual Research of EER and COP	15
1.4 The Powerful Tools for Increasing Energy Efficiency; Energy Efficiency Standards and Labels	16
1.4.1 Definition of Energy Efficiency Standards and Labels	17
1.4.2 The Important Role of Energy Efficiency Standards and Labels in Energy-saving and Emission-reduction	21
1.4.3 Implementation Status and Development of the Foreign Energy Efficiency Standards and Labels	21
1.5 Energy Efficiency Standards and Labels Development Present Situation of Refrigeration and Heat Pump Products in China	29
1.5.1 Development Present Situation of Energy Efficiency Standards and Labels	30
1.5.2 Social and Economic Benefits of Energy Efficiency Standards and Labels	32
1.5.3 Comparison of Energy Efficiency Standards and Labels between China	

and Other Countries or Regions	33
1.6 Analysis and Discussion	35
References	36
Chapter 2 Theoretical Basis of Thermodynamic Perfectibility	41
2.1 The First Law of Thermodynamics and Thermal Efficiency	41
2.2 Reversed Carnot Cycle and Reversed Lorenz Cycle	42
2.2.1 Reversed Carnot Cycle	42
2.2.2 Reversed Lorenz Cycle	43
2.3 The Second Law of Thermodynamics and the Second Law Efficiency of Cycles	45
2.4 Inspirations from the Finite Time Thermodynamics	47
2.4.1 Introduction of the Finite Time Thermodynamics	47
2.4.2 Thermodynamic Perfectibility of Finite Time Thermodynamic Cycle ...	49
2.4.3 The Thermodynamic Perfectibility Example of Finite Time Thermodynamic Cycle	50
2.4.4 Thinking of New Reverse CA Cycle with Small Temperature Difference	51
2.5 Thermodynamic Perfectibility and Exergy Efficiency	53
2.5.1 History and Development of Exergy	53
2.5.2 Definition of Exergy and Its Calculation	54
2.5.3 Exergy Balanced Relations and Exergy Efficiency	55
2.5.4 Equivalency Between Thermodynamic Perfectibility and Exergy Efficiency	56
2.6 Conclusions	57
References	57
Chapter 3 Principles of Thermodynamic Perfectibility	58
3.1 Analysis on Real Vapor Compression Refrigeration Cycle	58
3.2 Calculation Methods of Thermodynamic Perfectibility	59
3.2.1 Temperature of High and Low Heat Source of Reverse Carnot Cycle	59
3.2.2 Thermodynamic Perfectibility under Cooling Working Condition	59
3.2.3 Thermodynamic Perfectibility under Heating Working Condition	59
3.3 Characteristics of Thermodynamic Perfectibility	60
3.4 Application Cases of Thermodynamic Perfectibility	62
3.5 Discussion of the Problems	64

3.6	Conclusions	65
	References	65
Chapter 4	Influence Factors of Thermodynamic Perfectibility	66
4.1	Irreversibility Analysis of Cycles	66
4.2	Effect of Heat Transfer Temperature Difference	67
4.3	Efficiency of Electric Compressors	68
4.3.1	Efficiency of Motors and Compressors	68
4.3.2	Efficiency of Compressors	74
4.3.3	About “Double Efficient”	85
4.4	Conclusions	88
	References	88
Chapter 5	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Refrigeration and Heat Pump Products	90
5.1	Water Chiller	90
5.1.1	Summary of Active Related Water Chiller Standards	90
5.1.2	Comparison Analysis on the Test Conditions between GB/T18430.1—2007 and AHRI550/590-2003	91
5.1.3	Comparison Analysis on Energy Efficiency between GB19577—2004 and ASHRAE90.1	92
5.1.4	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Energy Efficiency Grades of Water Chiller (GB19577—2004)	93
5.1.5	Current Situation Analysis on the Energy Efficiency of Water Chillers in China	94
5.1.6	A Concept for New Water Chiller Energy Efficiency Standard	97
5.2	Water-source Heat Pumps	101
5.2.1	Definition of Water-source Heat Pumps	101
5.2.2	Summary of Active Water-source Heat Pumps Standards	102
5.2.3	Comparison Analysis on Test Conditions between GB/T19409—2003 and ISO13256	104
5.2.4	Comparison Analysis on Energy Efficiency between GB/T19409—2003 and ASHRAE90.1	105
5.2.5	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Minimum Energy Efficiency of Water-source Heat Pumps	107
5.2.6	Current Situation Analysis on the Energy Efficiency of Water-source Heat Pumps in China	108

5.2.7	Theoretical Analysis on Constitution of Energy Efficiency Standard for Water-source Heat Pumps in China	112
5.2.8	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Energy Efficiency Demand of Water-source High Temperature Heat Pumps	116
5.3	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Household Refrigerators	117
5.4	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Room Air Conditioners	120
5.4.1	Introduction of Room Air Conditioner and Its Energy Efficiency Standards	120
5.4.2	Thermodynamic Perfectibility of Room Air Conditioners	122
5.4.3	Market Survey of Room Air Conditioners and Their Thermodynamic Perfectibility	124
5.4.4	Comparison of Energy Efficiency Standards for Room Air Conditioners in the World	125
5.4.5	Predicting of Future EER _R Standards for Room Air Conditioners	127
5.5	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Unitary Air Conditioners	127
5.6	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Heat Pump Water Heaters	129
5.6.1	Introduction of Heat Pump Water Heaters	129
5.6.2	Energy Efficiency Standards for Heat Pump Water Heaters at Home and Abroad	130
5.6.3	Status Analysis on Energy Efficiency on Heat Pump Water Heaters	131
5.6.4	Thermodynamic Perfectibility Analysis on Heat Pump Water Heaters	132
5.7	Conclusions	135
	References	135
Chapter 6	Thermodynamic Perfectibility of SEER and IPLV	139
6.1	Introduction of SEER	139
6.1.1	Origin and Development of SEER	139
6.1.2	Definition of SEER	139
6.2	Introduction of IPLV	140
6.2.1	Origin and Development of IPLV	140
6.2.2	Definition of IPLV	141
6.2.3	Introduction of IEER	144